
 

 
 
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA PER LES POLÍTIQUES DE GESTIÓ 
DE LA SEGURETAT I CIVISME 
 
 
Núm. de la sessió: 11/2022 
Data: 14 de desembre de 2022 
Hora: de 12 a 13:02h 
 
 
Aquesta sessió es fa mitjançant sistemes electrònics (TEAMS) de conformitat 
amb l’habilitació que efectua l’article 46.3 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, en la redacció donada per la D.F. segona del Reial 
Decret Llei 11/2020, de 31 de març. També en concordança a les previsions de 
la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, del 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica. 
Tal com preveuen aquestes normes i l’acord del Ple de la Corporació de data 31 
de març del 2020, es garanteix la identitat dels membres, el contingut dels acords 
adoptats, així com la interactivitat i intercomunicació entre ells en temps real i la 
disponibilitat dels mitjans durant la sessió. 
 
 
Assistents: 
 
 
- Il·lm. Sr. Miquel Pueyo París – President de la Comissió i Alcalde de la ciutat 
- Sra. Mariama Sall Sall – Vocal ERC   
- Sr. Joan Ramon Castro Huguet – Vocal JxCAT 
- Sra. Cristina Morón Molina – Vocal PSC 
- Sr. Fèlix Larrosa Piqué  - Vocal PSC 
- Sra. Elena Ferre Toldrà – Vocal Comú  
- Sr. Xavier Palau Altarriba – Vocal PP 
- Sra. Maria Burrel Badia – Vocal Cs 
- Sr. José María Córdoba Alós – Regidor no adscrit  
- Sra. Ángeles E. Ribes Duarte – Regidora no adscrita 
- Sr. Sergio González Arroyo – Regidor no adscrit  
- Sr. Josep Ramon Ibarz Almenara - Intendent Cap de la Guàrdia Urbana 
- Sr. Antoni Baró Nogueró, President de la FAVLL 
- Sra. Montse Moreno Gené – Secretària de la Comissió   
 
Excusa la seva assistència: el Sr. David Melé Garcés, vocal  de JxCAT. 
 
 



 

Ordre del Dia 
 

 
1. S’inclou com a punt d’urgència el canvi de membre titular i vicepresidència 

de la Comissió Informativa per les polítiques de gestió de la Seguretat i el 
Civisme. 

 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior. 

 
3. Proposta d’aprovació inicial del reglament regulador de l’ús d’aeronaus 

tripulades per control remot (drons) per part de la Guàrdia Urbana. 
 

4. Informacions de la Regidoria: 
 

a. Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana 
des de comissió anterior.  
 

b. Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai 
Públic. 

 
c. Informació sobre el desenvolupament del Pla Estratègic de 

Convivència i Civisme de la Ciutat de Lleida. 
 

d. Altres informacions 
 

 
5. Precs i preguntes. 

 
 
 
1.- Canvi membre titular i vicepresidència a la Comissió Informativa per les 
polítiques de gestió de la Seguretat i el Civisme. 
 
El President explica als membres assistents que ha hagut un canvi de membre 
titular i vicepresidència a la comissió, i demana incloure aquest canvi com a punt 
d’urgència a l’ordre del dia de la reunió. Estant tots d’acord, el President explica 
que a partir d’ara la Sra. Mariama Sall Sall substituirà a la Sra. Jordina Freixanet 
Pardo com a membre titular d’aquesta comissió i assumirà la vicepresidència de 
la mateixa. El que s’aprova per assentiment.  
 
 
2.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior. 
 

Als membres de la Comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’Acta de la sessió 
anterior, que es dona per llegida i s’aprova per unanimitat. 

 

3.- Proposta d’aprovació inicial del reglament regulador de l’ús d’aeronaus 
tripulades per control remot (drons) per part de la Guàrdia Urbana. 
 



 

El President informa que al Shared de la comissió s’ha pujat per a la revisió dels 
membres de la comissió la Proposta d’aprovació inicial del reglament regulador 
de l’ús d’aeronaus tripulades per control remot (drons) per part de la Guàrdia 
Urbana, signada pel Sr. Josep Ramon Ibars, president de la Comissió d’estudi 
de l’avantprojecte d’aquest reglament, i l’informe jurídic corresponent, que ha 
informat favorablement la proposta.    

El president obre un torn de paraules per a que els membres de la comissió 
puguin intervenir. Les intervencions de la Sra. Ribes, la Sra. Ferre, el Sr. Larrosa 
i la Sra. Burrel es poden consultar a l’enregistrament de la sessió a l’Audio Video 
Actes.  

A continuació i a proposta del Sr. Palau s’obre una ronda de votacions. 

Finalment la proposta s’aprova per majoria simple, amb els vots a favor d’ERC i 
JuntsxCat i l’abstenció del PSC, Comú, PP, Cs i dels regidors no adscrits. 

En estar informada favorablement aquesta proposta, ja pot anar al Ple municipal 
de desembre. 

 

4.-  Informacions de la Regidoria: 

 

a) Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana des de 
l’anterior comissió. 

 
L’Intendent Cap de la Guàrdia Urbana informa sobre les actuacions més 
destacades que ha dut a terme el citat cos policial des del gener fins al novembre 
del 2022, en comparativa amb el 2021 . Les dades estadístiques es poden 
consultar al document pujat al Shared de la Comissió. 

 
b) Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai Públic. 
 
 
El President explica que es preveu allargar el Pla de millora de l’espai públic fins 
a finals de gener de 2023, atès que s’han incorporat nous punts d’actuació i 
noves mesures. En concret, a data d’avui s’ha passat de 375 espais inicials 
objecte d’actuació a 506, de 500 punts de millora a 680 punts, i de 575 mesures, 
a 726 accions o mesures.  
 
Altrament, el President ha explicat al respecte de la contractació d’un servei de 
vigilància privada a l’Horta, que és una mesura més del Pla de millora de l’espai 
públic per detectar abocaments no autoritzats, que generen alarma, molèsties i 
indignació en algunes partides, amb l’objectiu de revertir aquesta situació, ja que 
per als veïns aquests abocaments són un de les principals problemes que tenen.  
 
Així mateix, comenta que també s’han fet altres accions per reduir 
l’abandonament de residus a la via pública, com un protocol d’actuació per 
coordinar Ilnet i la Policia administrativa de la Guàrdia Urbana, per no deixar 



 

passar cap abocament sense ser investigat i si es troben proves, juntament amb 
fotografies, iniciar els corresponents expedients sancionadors.  
 
Igualment s’han iniciat torns de vigilància d’agents no uniformats de la Guàrdia 
Urbana a les illes de contenidors més problemàtiques i s’han intensificat les 
campanyes per fomentar la col·laboració ciutadana.  
 
També s’ha posat en marxa una prova pilot per a la monitorització estratègica 
dels residus mitjançant un sistema d’informació vinculat a un satèl·lit, i 
s’informarà dels resultats en properes comissions. A més, quan estigui aprovat 
el reglament dels drons es començaran a usar també per intensificar la vigilància 
i reduir els abocaments i abandonaments de residus.  
 
Informa, a més a més, que a data 1 de desembre ja s’han incoat 117 expedients 
sancionadors per infraccions a l’Ordenança municipal de neteja viària, dels quals 
11 corresponen a l’Horta. Explica que de 2015 a 2020, la mitjana d’expedients 
sancionadors va ser de 24 a l’any i que ara, des de l’aplicació del Pla de millora 
de l’espai públic s’ha multiplicat per 5. Espera que aquesta xifra torni a baixar per 
l’increment d’actituds cíviques per part dels ciutadans. 
 
Finalment, el President també explica que ateses les característiques de l’Horta, 
amb 600km de camins, s’ha considerat necessari el fet de vigilar alguns punts 
freqüents d’abocaments amb mitjans especialitzats, contractant un servei de 
vigilància privada, com ha comentat, com a mesura excepcional, puntual, que es 
realitza a distància amb càmeres i teleobjectius per detectar infraccions, prenent 
proves gràfiques i fent informes que fan arribar a la policia administrativa de la 
Guardia Urbana. Posteriorment, la UNIPA trasllada a la Secció de Seguretat 
Ciutadana la informació corresponent, per iniciar un expedient sancionador, si 
s’escau. S’informarà dels resultats d’aquesta vigilància en posteriors comissions. 
La contractació s’ha fet mitjançant contracte menor a l’empresa Mont Consultors, 
per 12.221 euros a càrrec de la partida d’Altres despeses de la regidoria de 
Seguretat Ciutadana del pressupost de l’any 2022. 
 
 
c) Informació sobre el desenvolupament del Pla estratègic de convivència i 
civisme de la ciutat de Lleida. 
 
El President comunica la intenció d’aprovar el Pla estratègic de convivència i 
civisme abans d’acabar aquest any 2022. Informa que els membres de la 
comissió poden consultar al Shared el Pla definitiu. I fa saber que en els properes 
setmanes s’iniciarà l’expedient per aprovar-lo per Decret d’Alcaldia. Comenta 
que ha estat un procés que ha durat tot aquest any i que s’ha anat explicant a 
les comissions, on els grups han pogut fer les seves aportacions. Finalment 
agraeix als comandaments intermedis municipals i als tècnics municipals del 
Grup impulsor del Pla estratègic de convivència i civisme el treball realitzat i que 
ha donat com a resultat un pla transversal de 20 mesures concretes que 
impliquen a totes les regidories. 

 

d) Altres informacions. 



 

En aquest punt, el President fa saber als membres de la comissió  que ha acabat 
la fase de consulta pública de la modificació de l’Ordenança municipal de 
convivència i civisme i que no ha hagut cap aportació. El següent pas és la reunió 
de la Comissió de convivència i civisme del Consell de Ciutat per debatre i 
posicionar-se sobre la proposta de modificació d’aquesta ordenança per 
incorporar la regulació de mesures complementàries a les sancions 
econòmiques per infraccions administratives. Quan hagin valorat la modificació, 
es durà a aquesta comissió per aprovar-la, si s’escau, i pugui anar al Ple 
municipal. La intenció és dur-ho al Ple de gener o febrer previ informe favorable 
d’aquesta comissió. 

 

3.- Precs i preguntes: 
 
En aquest punt es responen les preguntes que es formulen per part dels 
membres de la comissió. 
 
El president es compromet a donar resposta per escrit a les preguntes que no 
s’han contestat oralment. 
 
Els membres de la Comissió Informativa poden consultar les intervencions 
realitzades al llarg de la reunió en l’enregistrament pujat a la sessió corresponent 
en la plataforma d’Audio Vídeo Actes, a través del  següent enllaç: 
 
https://actes.paeria.cat/admin 
 
Aquest enregistrament, que no és públic, compleix amb els requisits d’autenticitat 
i integritat de l’article 18.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del 
Sector Públic. 
 
El President aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
La Secretària,                                                                  Vist i Plau 
                                                                                        El President,  

https://actes.paeria.cat/admin

